
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

18 ДЕКЕМВРИ 2023 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 18 декември 2023 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. 

„Кричим“ № 1, ет. 4 се проведе извънредно заседание на Надзорния съвет 

на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: доц. Михаил Околийски (онлайн) проф. 

Илко Гетов, Румен Спецов (онлайн), д-р Иван Кокалов (онлайн), проф. 

Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

Станимир Михайлов – управител на НЗОК, проф. Момчил Мавров – 

подуправител на НЗОК. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: Георги Клисурски, 

Теодор Василев 

 

Заседанието започна в 09.30 часа. 
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ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Добър ден, колеги. Понеже всеки 

момент очаквам да ме извикат на заседание на Министерския съвет и 

предлагам проф. Гетов да води заседанието.  

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Само да кажа за протокола, че тук на 

място в залата присъстват проф. Гетов, проф. Димитров, г-н Воденичаров и 

адв. Таушанов. Тук са и проф. Мавров, и г-жа Аврамова също е тук в 

залата, за да докладва някои от точките. Също така искам да кажа, че днес 

би трябвало да се гласува бюджета на касата в Народното събрание, така че 

по всяка вероятност ще се наложи и аз да изляза по-рано, но проф. Мавров 

има изрично пълномощно. По закон сме предвидили всичко да се случи 

както трябва.  

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Добро утро, колеги. Започваме заседанието 

на Надзорния съвет на Националната здравноосигурителна каса. Имате 

дневния ред. Някакви коментари има ли? Не виждам. Който е съгласен с 

дневния ред, моля да гласува. Приема се единодушно. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Утвърждаване на предложенията от директорите на 28 РЗОК на месечни 

и индикативни стойности за дейностите в болнична медицинска помощ, 

за заплащане м. януари 2024 г. и индикативни стойности за медицински 

изделия и лекарствени продукти, които НЗОК заплаща извън стойността 

на оказаните медицински услуги, за РЗОК за заплащане м. януари и м. 

февруари 2024 г. 

2. Информация за текущото изпълнение към 30.11.2023 г. и очаквано 

изпълнение към 31.12.2023 г. на бюджета на НЗОК и предложения за 

промени по бюджетните показатели и за актуализирано месечно 

разпределение на бюджета на НЗОК за 2023 г. 

3. Условия и ред по § 1, ал. 2 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. 
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4. Изтичане на договор № РД-14-232/07.11.2019 г. и допълнително 

споразумение № 1 към договор № РД-14-232/07.11.2019 г. за наем на 

сървърно помещение. 

5. Разглеждане на мотивирани предложения от директори на РЗОК, 

постъпили на основание чл. 59, ал. 12а от Закона за здравното 

осигуряване във връзка с Национален рамков договор за медицинските 

дейности за 2023-2025 г. 

6. Утвърждаване на заключителен протокол № РД-13-968 от 13.12.2023 г. и 

на стойността, до която НЗОК заплаща за всяка група медицински 

изделия, представляваща Приложение № 1 – Раздел А, Раздел Б и Раздел 

В към заключителния протокол. 

7. Утвърждаване на Спецификация за провеждане на процедура по 

изготвяне на „Списък с диетични храни за специални медицински цели, 

заплащани напълно или частично от НЗОК“. 

8. Разни. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: По първа точка от дневния ред - 

Утвърждаване на предложенията от директорите на 28 РЗОК на месечни и 

индикативни стойности за дейностите в болнична медицинска помощ, за 

заплащане м. януари 2024 г. и индикативни стойности за медицински 

изделия и лекарствени продукти, които НЗОК заплаща извън стойността на 

оказаните медицински услуги, за РЗОК за заплащане м. януари и м. 

февруари 2024 г., давам думата на г-н Михайлов. 



4 

 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Имаме постъпили предложения от 

директорите на 28 РЗОК за определяне на месечни и индикативни 

стойности за дейностите в болнична медицинска помощ за заплащане през 

м. януари 2024 г. на извършената дейност за м. декември 2023 г. В 

изпълнение на чл. 4, ал. 1, т. 2, буква „а“ от Закона за бюджета на 

Националната здравноосигурителна каса за 2023 г. директорите на РЗОК са 

представили предложения за разпределение на месечните стойности по 

изпълнители на болнична медицинска помощ.  

Директорите на 23 РЗОК са предложили разпределението на 

месечните и индикативни стойности за дейностите в болнична медицинска 

помощ, за медицински изделия и лекарствени продукти, които НЗОК 

заплаща извън стойността на оказаните медицински услуги, равни на 

утвърдените стойности с решения на Надзорния съвет от 23 ноември и 29 

септември 2023 г.  

Директорите на 5 районни здравноосигурителни каси са предложили 

компенсирано преразпределение на средствата между изпълнителите в 

съответните районни здравноосигурителни каси, като това е станало със 

съгласието на изпълнителите на болнична медицинска помощ. 

Директорът на РЗОК – Варна предлага намаление с 1 000 лв. месечно 

на индикативните стойности за медицински изделия на МБАЛ „Света 

Анна“ АД, гр. Варна, с които стойности утвърждава стойности на МБАЛ 

„Еврохоспитал“ ООД. Дадена е съответната мотивировка. 

Директорът на РЗОК – Габрово предлага намаление с 2 892 лв. на 

МБАЛ „Д-р Стойчо Христов“ ЕООД, гр. Севлиево за дейностите по 

Приложение 1 от Правилата по чл. 4 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 

г., с които стойности да се увеличат стойностите на МБАЛ „Д-р Тота 

Венкова“ АД, гр. Габрово.  
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз се извинявам, че ще Ви прекъсна, г-н 

Михайлов, но ние всички тези неща ги получихме и ги прочетохме. 

Необходимо ли е сега наново да ги четете? Ако има някой въпроси по тези 

предложения, нека ги зададе. Да не губим излишно време. Ние ги 

прочетохме, знаем предложенията. Ако някой има нещо да предложи друго, 

да го каже и да го гласуваме. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Някакви коментари, предложения, 

становища по докладната записка от управителя на НЗОК по т. 1 от 

дневния ред?  

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това е тяхно право и най-малко 

Надзорният съвет трябва да се бърка в работата на районните 

здравноосигурителни каси. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Още повече, че става дума за 

някакви малки суми. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: С ниска относителна тежест в общия разход. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Единственият проблем, който има и Вие го 

назовахте, проф. Гетов, че тези, от които се взима и съответно тези, на 

които се дава, те са уведомени. Дайте да го гласуваме. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Само да кажа едно нещо, което ми 

направи впечатление. Виждам лавинообразното увеличение на средствата 

за „Сърце и Мозък“, както в Плевен, така и в Бургас. Просто на фона на 

другите болници прави впечатление за дейност извън Приложение 1 как 

непропорционално увеличаваме средствата на „Сърце и Мозък“. Това го 

наблюдаваме през цялата година, откакто сме започнали като Надзор. 

Нямаме дискусия по това. Просто исках да обърна внимание. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Имаш база нула и има сто единици, 

и е 100% увеличението. Като имаш друга база е друго. 
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ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Това е по-скоро по точка втора с 

натрупването. Там ще го коментираме. 

Който е съгласен с проекта на решение по точка първа от дневния 

ред, моля да гласува. Решението се приема единодушно. 

По т. 1 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава, в приложение към настоящото решение по РЗОК и по 

изпълнители на болнична медицинска помощ (БМП), месечни и 

индикативни стойности за дейностите в БМП, за заплащане през м. януари 

2024 г. (месец на дейност декември 2023 г.) и индикативни стойности за 

медицински изделия и лекарствени продукти, които НЗОК заплаща извън 

стойността на оказаните медицински услуги за заплащане през м. януари и 

м. февруари 2024 г. (месеци на дейност ноември и декември 2023 г.).  

2. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК 

утвърдените по т. 1 от настоящото решение стойности, да се отразят в 

Приложение 2 към сключените индивидуални договори на изпълнителите 

на БМП, съгласно т. 1 от настоящото решение. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Точка втора от дневния ред е Информация 

за текущото изпълнение към 30.11.2023 г. и очаквано изпълнение към 

31.12.2023 г. на бюджета на НЗОК и предложения за промени по 
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бюджетните показатели и за актуализирано месечно разпределение на 

бюджета на НЗОК за 2023 г. Г-жа Аврамова да заповяда да докладва. 

ГАНКА АВРАМОВА: По втора точка от дневния ред сме 

подготвили докладна записка с информация за текущото изпълнение към 

30 ноември 2023 г. и очакваното изпълнение към 31 декември 2023 г. на 

бюджета на НЗОК. Докладната записка е подготвена така, както всички 

материали за текущото изпълнение на бюджета на НЗОК за всеки период 

на отчет, които подготвя дирекцията. Започваме с приходи и трансфери – 

всичко, разходи и трансфери – всичко. Необходимо ли е да зачитам? 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Не. 

ГАНКА АВРАМОВА: Предлагам да се спрем на решението, което 

имате предложено за вътрешно компенсиране на бюджетните параграфи 

така, че да можем да приключим годината успешно и да разплатим всички 

дължими разходи, които НЗОК има към настоящия момент от заявките от 

изпълнителите на медицинска, дентална помощ и други договорни 

партньори. Решението, което сме Ви предложили с докладната записка е 

съставено в следната последователност: първо одобряване на 

информацията за отчета. Втора точка е да приемете вътрешно-

компенсирани промени между показателите, като към това решение има 

приложения в табличен вид. Първата таблица показва сумите в намаление и 

сумите в увеличение по бюджетните параграфи и подпараграфи, между 

здравноосигурителните плащания и тези за лекарствените продукти, сумата 

от издръжката на административните дейности, която е 13 200 хил. лв. в 

намаление, която се насочва към параграфите за болнична медицинска 

помощ за компенсиране на формирана отрицателна стойност по механизма, 

в рамките на над 81 млн. лв., като разлика между отрицателната стойност, 

формирана за годината на едни лечебните заведения – изпълнители на 

болнична медицинска помощ и икономията от утвърдените стойности от 
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други, за компенсиране. В този смисъл предложението за вътрешно 

компенсиране на параграф болнична помощ е 13,200 хил. лв. от 

административната издръжка и 14,744 хил. лв. от ред „други 

здравноосигурителни плащания“, плюс средствата от Резерва. Средствата 

от параграф Резерв към настоящия момент след първоначалното му 

разпределение към болнична помощ са в размер на 57 958 хил. лв. От тази 

сума предложението е да се компенсира недостига в специализираната 

извънболнична медицинска помощ за изпълнителите на СИМП в размер от 

5 601,3 хил. лв., като разликата от 52 356,8 хил. лв. - оставащата сума в 

резерва да се пренасочи за компенсиране на здравноосигурителните 

плащания за болнична медицинска помощ. 

Преизпълнението на приходите от здравноосигурителни вноски в 

размер на под 1 млн. лв., 948 426 лв. предлагаме да бъдат отразени в 

бюджета на НЗОК в приходната част и те да бъдат насочени за 

компенсиране на здравноосигурителни плащания за болнична помощ, за да 

се балансира бюджета на касата. Между дейностите, финансирани с 

бюджетни средства от трансфер на Министерство на здравеопазването, 

също предлагаме да бъдат компенсирани така, че да можем да заплатим 

дължимите разходи към  изпълнителите по тези видове дейности. 

Следващото, което се предлага с решението, е след като всички 

изброени вътрешни компенсирани промени се приемат, се одобрява и 

актуализирано месечно разпределение на бюджета на НЗОК за 2023 г., за да 

може да се изработят бюджетните сметки на НЗОК и РЗОК, по които да се 

извършват реалните плащания в парични преводи. 

В осма точка се възлага на управителя да утвърди разпределението на 

средствата по тези бюджетни сметки. 

Девета и десета точка са свързани с това, че сме в навечерието на 

новата година, в края на годината на 28 декември предстои да се затвори 



9 

 

СЕБРА и да са преустановят плащанията за календарната година и в този 

смисъл допълнителните приходи от Министерство на финансите от 

здравноосигурителните приходи за 2023 г. по чл. 159 от Закона за 

публичните финанси могат да бъдат насочени към „други 

здравноосигурителни плащания“ за исковете на другите държави за 

медицинската помощ, оказана по правилата за координация на системите за 

социална сигурност. Тези средства се заплащат от Централно управление 

на НЗОК и са с няколко платежни нареждания. В рамките на формирани 

остатъци на средства от лимита по сметката на НЗОК в СЕБРА, до края на 

годината чрез упълномощаване за утвърждаване на средствата да се 

извършат  плащанията. 

11-та точка е утвърждаване на съответните промени по целия 

бюджет. След като приключим бюджетната година, ще изготвим отчет, в 

който ще отразим всички вътрешни компенсирани промени по бюджета на 

НЗОК за 2023 г. Благодаря за вниманието, оставам за въпроси. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Благодаря на г-жа Аврамова за детайлната 

информация. Имате думата за въпроси, коментари, становища. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз имам един въпрос към г-жа Аврамова, 

тъй като в много от исканията са включени допълнителни средства, аз 

искам да питам при изпълнение на договорите, т.е. където се употребява 

една думичка „надлимитни“, те ще бъдат ли покрити? 

ГАНКА АВРАМОВА: Да. В докладната записка е предложението в 

таблицата, в която се виждат лечебните заведения в списък по районни 

каси, за които към края на годината се формира отрицателна сума по 

Механизма по чл. 410 от Националния рамков договор за медицинските 

дейности за 2023 - 2025 г. с предложение за решение за утвърждаване на 

корекции на стойности. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да не ни съдят пак. Благодаря Ви. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: С така направеното предложение за 

компенсирани промени и за използване на част от резерва, на остатъка от 

резерва, всъщност се заплащат всички дейности, които са формирани с 

отрицателна стойност по реда на механизма. 

ГАНКА АВРАМОВА: И всъщност Ви предлагаме един проект на 

решение, което да бъде коригиране на месечните стойности с тази стойност 

така, че да може да се извърши плащането. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: За които е извършена проверка от 

касата за тези отрицателни стойности, които са по механизма. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз имам следния въпрос. Понеже 

тук в тази таблица за отрицателните стойности и за неусвоените, в единия 

случай стойността е 107 млн. лв., в другия случай е 24 млн. лв., фактически 

говорим за 81 млн. лв., но същевременно предложението от резерва там са 

57, 52 в болнична, 5 в извънболнична, как става това компенсиране? 

ГАНКА АВРАМОВА: От параграф административна издръжка - 

13 200 хил. лв., 14 744 хил. лв. от ред „други здравноосигурителни 

плащания“, от Резерва – 52 357 хил. лв. и допълнителните приходи от 950 

хил. лв.  

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Това, на което обърна внимание доц. 

Околийски, аз също подкрепям и между другото това беше и съобщено 

преди повече от два месеца от заместник финансовия министър. Прави 

впечатление особено в Бургас, че „Сърце и Мозък“ има преизпълнение, т.е. 

отрицателна стойност по този механизъм 13 млн. лв. Считам, че това не 

може да бъде така оставено с лека ръка без съответните мотивации, 

проверки и аргументации, така лесно да бъде… Оставете дали започва тази 

дейност от нулата, тя не започва тази дейност от нулата тази година, но 

такъв марж досега в касата никога не е имало за последните 20 години. 

Така че, това е подозрителен марж и считам, че следва да бъде установено и 
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беше установено преди три месеца, че пак имаше подобни неща и беше 

обещано, че ще са направи някакъв анализ на десетте лечебни заведения, 

които правят такъв голям марж над 80% за година и така нататък. Нищо не 

чух от проверките какво стана и какво ще се случи специално за този 

случай, тъй като очевидно, въпреки желанието на министъра да се 

ограничи дейността на нови лечебни заведения, специално това не е 

изобщо ограничено. Откриват се нови в различни области на страната. Не е 

това проблемът. Но тези, извинете, само Бургас, където има 20 лечебни 

заведения и София, където има 100, тук са 20 млн. лв. преизпълнение в 

Бургас, в София са 30. Това е подозрително. И аз считам, че следва 

специално за това лечебно заведение в Бургас да имаме анализ и мотиви 

защо го правим. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Може ли да взема отношение също? Първо 

искам да кажа, че така да се каже, ветото за нови болници, нови лечебни 

заведения е част от Преходни и заключителни разпоредби на новия 

бюджет, което беше оспорвано и сега да видим как ще го гласува 

Народното събрание. Така че, това още не е факт. Второ, тези отчетени 

средства са от вече узаконени нови дейности, а не нови дейности, които те 

първа ще се узаконяват. Аз съм съгласен, тъй като прави впечатление, 

сумата е голяма, но все пак има проверка, нека тези, които са проверяващи, 

след като няма от тях предложение, анализ за нарушение, да се направи 

действително анализ, за да ни се каже всъщност на какво се дължи това. Аз 

съм убеден, че има търсене, тъй като едва ли има толкова много болници, 

които предлагат цялата палитра, която предлага „Сърце и Мозък“. Но нека 

да получим някакъв анализ, защото иначе набеждаваме проверяващите, че 

не са си свършили работата, а то не може да бъде така. Трябва все пак от 

анализ от проверката да се каже на какво се дължи това, за да можем да 

имаме отношение. Така, действително, сумата е голяма. Но това не значи, 

че тя е неправомерна априори. Трябва да се докаже това. Така че, много 
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моля, действително да има анализ, но нека да не набеждаваме някого, че е 

нарушил правила и закони, преди да сме сигурни. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Да! В Плевен тази болница има 8 млн. лв. 

Вероятно са извършени. Ние трябва да сме сигурни за такива суми.  

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Специално за Плевен имаше проверка 

на Инспектората относно дейността на районната каса в Плевен и част от 

проверката беше върху това дали са проверявани „Сърце и Мозък“ - 

Плевенската структура и дали има някакви нарушения, най-общо казано, 

дали има някакво предпочитание към тях, защото имаше сигнал в тази 

посока. Това, което беше констатирано е, че тя е една от най-проверяваните 

болници в Плевенската каса и няма отклонение. Това е от доклада на 

Инспектората, който беше представен миналата или по-миналата седмица. 

Но за Бургас и за София е правен предварителен контрол, но специална 

проверка не е правена. Можем да разпоредим такава.  

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: За това става въпрос и то в спешен 

порядък. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Още тази седмица ще направим 

проверка на документацията. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: И пътеки инвазивните. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Проф. Гетов, големите болници работят 

такива пътеки. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Да вземем решение да се направи проверка 

специално за това лечебно заведение. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз подкрепям това, че трябва да се 

направи проверка, но все пак темата на днешния разговор е отчета и 

утвърждаването на стойностите. Нека да си го запишем като решение след 

Нова година да бъде направен анализ и тогава да видим за всички болници 
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как стои този въпрос, проверки какви са направени, какво е забелязано и по 

този начин тази дейност да я приключим. Прави впечатление в докладната, 

че приходите от здравноосигурителни вноски са 98,6 изпълнението. Т.е., 

имаме около 1 млн. лв. мисля, че беше… Под един милион имаме 

неизпълнение. 

ГАНКА АВРАМОВА: 948 426 лв. са преизпълнение на приходи от 

здравноосигурителни вноски. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Извинявам се, не съм го разбрал. В 

приходната част ми направи впечатление. ОК. Проблемът е друг. Аз 

подкрепям всичко онова, което се каза за преразпределението, така че 57 

млн. лв. ще дадем на СИМП и на болничната, 10 млн. лв. отиват за 

външните разплащания, които имаме. Но отново се връщам на онова, което 

миналия път казах. Ние имаме 80.6 млн. лв. авансово плащане на 

следващата година.  

ГАНКА АВРАМОВА: Това не го споменах. Извинявайте. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Някой трябва да го каже това нещо, 

защото е много важно. За пръв път от години наред имаме такова голямо 

авансово плащане. Миналия път, аз видях сега и в протокола записахме, че 

трябва да се направи проверка от специализираната дирекция, която 

ръководи, защо се е получило, как се е получило и трябва ли… Това е, как 

да кажа, една червена лампа за следващата година и това всичко е от 

извънболничната помощ. Тази година имаме един милиард и 100 

извънболнична, ако ние не вземем необходимите мерки още от началото на 

годината, да не се получава следващата година. Защото към този милиард 

се прибавят и 10 милиона авансово платени суми. И най-тревожното е за 

медико-диагностичните изследванията, където е 60 милиона, което е много 

голяма сума. Затова имам конкретно предложение. Нека да имаме едно 

специално заседание, тематично заседание на Надзорния съвет, за да ни 
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предложи управителят и подуправителят, двамата да ни предложат какви 

мерки, каква организация създаваме за използваемост на средствата за 

извънболничната помощ през следващата година, за да може голяма част от 

тези мерки, които биха могли да бъдат направени, да ги включим в НРД, да 

ги включим в Националния рамков договор и на всеки три месеца да имаме 

отчет как върви изпълнението, за да не се получи така, че в края на 

годината да не можем да усвоим тези средства, за които в момента говорим 

всички ние, че за пръв път се отделят толкова много пари за 

извънболничната помощ. Иначе аз друго нямам. Ще подкрепя. Анализът е 

много добър и за съжаление тази констатация е тревожна. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Други изказвания, защото две предложения 

са до тук - Вашето за тематично заседание за мерките за изпълнение на 

извънболничната и на адв. Таушанов за проверка в тези две лечебни 

заведения. Други предложения? 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз не разбрах доц. Околийски чу ли 

какво обсъждахме, защото беше изключен. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Доц. Околийски, дали чухте дискусията? 

Да. Той потвърждава, че е чул. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Извинявам се, но тези предложения трябва 

да бъдат гласувани отделно, тъй като точката - ние трябва да гласуваме 

преразпределението и това, което се предлага, а другите две точки, то е 

ясно, че се изпълняват и сигурно информацията ще бъде в началото на 

другата година. Просто да бъдат записани отделно, като предложения. Така 

съм съгласен. Иначе ние имаме конкретна задача да гласуваме. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Ще гласуваме отделно двата проекта на 

решения и ще гласуваме отделно двете предложения за тематично 

заседание и за проверките. Така че, първо Ви предлагам да гласуваме 
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проектите на решения - едното е за утвърждаване в приложение към 

настоящо решение по изпълнители - да не го чета - възлага на управителя 

на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК утвърдените по точка първа 

стойности да се отразят в приложение 2 към сключените индивидуални 

договори. Това е първият проект на решение на основание чл. 15, ал. 1, т. 5, 

т. 5а и т. 5б от Закона за здравното осигуряване.  

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Преди да гласуваме искам да 

изясним. След като се извърши проверка за тези 12 млн. лв., които са в 

Бургас и се установи, че има, примерно, някакво нарушение, а ние сме 

гласували вече… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ще ги връщат. Какво толкова. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Има механизъм, по който ще ги 

връщат. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да гласуваме тези решения и да 

вървим напред. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Не може да прекъсвате с предложения в 

момента, когато се гласува нещо. Преди това се прави предложение. Не 

може във времето, когато гласуваме, някой се почесал и се сетил нещо. В 

момента, когато гласуваме, трябва да гласуваме. Не може по време на 

гласуване някой да задава въпрос.  

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: В режим на гласуване по първия проект на 

решение за утвърждаване на стойностите за болнична помощ. Който е 

съгласен, моля да гласува. Против? Няма. Въздържали се? Двама. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава, в приложение към настоящото решение по РЗОК и по 

изпълнители на болнична медицинска помощ, увеличение на месечните 
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стойности за дейностите в болничната медицинска помощ, извън 

приложение 1 от Правилата по чл. 4 от Закона за бюджета на НЗОК 2023 

г. с формираната отрицателна стойност по реда на Механизъм за 

гарантиране предвидимост и устойчивост на бюджета на НЗОК за 

здравноосигурителни плащания за болнична медицински помощ по чл. 

410 от Националния рамков договор за медицинските дейности за 2023 - 

2025 г.  

2. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК, 

утвърдените по т. 1 от настоящото решение стойности, да се отразят в 

Приложение 2 към сключените индивидуални договори на изпълнителите 

на болнична медицинска помощ от настоящото решение за заплащане 

през м. декември 2023 г.  

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Вторият проект на решение е този с 11 точки 

с вътрешно-компенсираните промени на показателите по приходите и 

разходите на бюджета и предлагам, който е съгласен да гласува. Против и 

въздържали се няма. Решението е прието единодушно. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема за информация отчета за текущо изпълнение към 30.11.2023 г. на 

бюджета на НЗОК и очакваните приходи и разходи през м. декември 2023 

г. 

2. Приема вътрешно-компенсирани промени между показателите за 

разходите и предоставените трансфери за осигуряване извършването през 
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м. декември 2023 г. на здравноосигурителните плащания, съгласно таблица 

1 от приложение 1 към настоящото решение. 

3. Приема вътрешно-компенсирани промени в средствата за плащания от 

трансфери от Министерство на здравеопазването по ал. 1, ред 3 от Закона 

за бюджета на НЗОК за 2023 г. и съответно в средствата за получени 

трансфери от Министерство на здравеопазването, съгласно таблица 2 от 

приложение 1 към настоящото решение. 

4. Да се освободят средства в размер на 57 958 158 лв. от „Резерв, 

включително за непредвидени и неотложни разходи“, с които да се 

увеличат средствата за здравноосигурителни плащания, съгласно таблица 3 

от приложение 1 към настоящото решение.  

5. Преизпълнението на приходите от здравноосигурителни вноски и 

неданъчни приходи в нето размер на 948 426 лв., съгласно информацията за 

администрираните приходи от Националната агенция за приходите по 

бюджета на НЗОК за 2023 г., както и за администрираните приходи от 

НЗОК, да се ползват като източник на допълнителни средства за 

здравноосигурителни плащания, съгласно таблица 4 от приложение 1 към 

настоящото решение.  

6. Приема компенсирани промени, съгласно § 11, ал. 4 и ал. 5 от Преходни 

и заключителни разпоредби на Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г., 

между разходите за персонал и предоставени трансфери между бюджети и 

сметки за средствата от ЕС, във връзка с изпълнение на проект № 

BG05SFOP001-1.024-0001 „Изграждане на национално решение за 

електронен обмен на социалноосигурителна информация ESSI“, съгласно 

таблица 5 от приложение 1 към настоящото решение. 

7. Приема, в приложение 2 към настоящото решение, актуализирано 

месечно разпределение на бюджета на НЗОК за 2023 г., във връзка с 

приетите компенсирани промени по т. 2 – т. 6 от настоящото решение. 



18 

 

8. Възлага на управителя на НЗОК да утвърди разпределението на 

средствата по бюджетните сметки на ЦУ на НЗОК и РЗОК за 2023 г., 

съгласно настоящото решение. 

9. При формиране на средства по бюджета на НЗОК от неусвоен лимит по 

СЕБРА към 31.12.2023 г., да се разпределят и издължат за съответните 

плащания: 

9.1. в рамките на утвърдените общи средства за „Разходи за персонал“, 

„Издръжка на административните дейности“ и „Придобиване на 

нефинансови активи“; 

9.2. в рамките на приетите със Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. 

общи средства за извършване на плащания с трансфери от Министерство 

на здравеопазването; 

9.3. за здравноосигурителни плащания в рамките на показателите по 

бюджета на НЗОК за 2023 г. в частта разходи и трансфери – всичко; 

9.4. плащания, отчетени през м. декември 2023 г. по реда на § 11, ал. 4 

и ал. 5 от Преходни и заключителни разпоредби на Закона за бюджета на 

НЗОК за 2023 г. 

10. Възлага на управителя на НЗОК, при постъпване от Националната 

агенция за приходите и/или Министерство на финансите на данни за 

допълнително преизпълнение на приходите от здравноосигурителни вноски 

и неданъчни приходи, над това по т. 5 от настоящото решение, тези 

средства да се ползват като източник на допълнителни средства за 

здравноосигурителни плащания. 

11. Възлага на управителя на НЗОК да утвърди съответните промени по 

показателите на бюджета на НЗОК за 2023 г., във връзка с т. 9 и т. 10 от 

настоящото решение. 
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ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Третото е за извършването на проверка за 

тези няколко милиона, които са натрупани в рамките на годината, като 

отрицателни стойности по механизма, да се извърши проверка. Който е 

съгласен, моля да гласува. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Не, така не може да бъде. Възлага се на 

управителя на НЗОК да възложи проверка на болниците еди къде си, еди 

къде си. Това е. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Добре. Възлага на управителя на НЗОК да 

извърши проверка… 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз смятам, че трябва да се възложи 

проверка на всички, които имат отрицателни стойности по механизма. Там, 

където е правена проверка, ще се приложи проверката. Там, където не е 

правена проверка, ще се направи проверка. 

ПРОФ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Не е ли по-добре там, където 

относителното тегло на превишението е прекалено голямо с оглед на базата 

на месечната стойност, там да бъдат направени проверки без оглед на 

конкретно лечебно заведение. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това беше моето предложение. Там, 

където има превишение. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Само че, това да е в някакви срокове. 

Когато взимаме решението да се каже срок. 
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ПРОФ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Ако искате, на следващия Надзор да 

направим един анализ, да го докладваме и тогава Надзорът да реши къде да 

се прави проверка. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Нека да видим това, което предлага 

проф. Мавров. Да видим всички където има и тогава ще кажем над този 

процент… Защото някъде може да бъде много малък, но да има голямо 

тегло. На друго място може да бъде много голям процент, но да има малко 

тегло. Да видим и ще преценим тогава, и ще възложим. Но нека 

предварително да видим. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Да има анализ. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Мисля, че е ясно за Националната 

здравноосигурителна каса във всичките лечебни заведения, които имат над 

1 млн. лв., 2 млн. лв., 3 млн. лв. до 12 млн. лв. превишение, какъв е 

относителният дял, който не се случва обичайно. Тук не говорим за три или 

пет процента обичайно преизпълнение, тук говорим за 50 – 60%. Така че, 

няма нужда сега на всички лечебни заведения да се прави анализ. Да 

определим някакъв процент, който е необичаен и то още сега, за да има 

яснота, не след един месец какво се случва. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Таушанов, то това е относителното тегло – 

какъв процент. Според мен е логично да се направи анализ и да се види за 

относителното тегло. Ние не правим анализ за намаляване на някого. Този 

анализ ще ни даде храна за решение. Какво сте се разбързали? Аз съм 

съгласен това, което казва проф. Димитров. Нека да си гласуваме това, 

което в момента го правим, да получим за следващото заседание този 

анализ и да вземем конкретни мерки. Защото то не е само наказателно, а е и 

организационно. И аз предлагам така да го гласуваме. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: И, освен това, тези числа, които сега 

гледаме, са само за шестмесечието. Хубаво е да вземем цялата година. 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да видим цялата година как 

изглежда. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: За да имаме цялостен поглед върху 

развитието на потоците. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Това е най-разумното нещо. За 

следващия Надзор да имаме една такава таблица колко е планирано, колко 

е изпълнено, какво е превишението и най-големите числа да са отгоре. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: И в проценти. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Аз исках да предложа, освен анализът 

за извънболничната помощ, да разширим и да направим също анализ и за 

това защо имаме преизпълнение на разходите за болнична помощ, защото 

там всъщност целия резерв ни отива в това. Там вече ще си проличи, ще го 

направим и по болнични заведения, по районни каси и тогава ще си 

проличи. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Да направим тогава един общ проект на 

решение – да се проведе тематично заседание на Надзорния съвет във 

втората половина на януари с анализ за болничната помощ по тези два 

въпроса и мерките, които Вие предложихте за изпълнението на извън 

бюджетните. Съгласни ли сте така да бъде формулирано. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Нека да бъде тематично заседание, 

да няма друго нещо, да поговорим. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Но към сумите да се изяснява какъв 

е процентът. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това като го имаме, процентът се 

смята.  

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Съгласни ли сте с така формулирания 

проект на решение – тематично заседание във втората половина на януари 



22 

 

по двете теми – болнична – отрицателните стойности и извънболнична – 

мерки за изпълнение на бюджета за 2024 г. и нищо друго. Който е съгласен, 

моля да гласува. Против и въздържали се няма. Решението е прието. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това, което д-р Кокалов каза и е мое 

дълбоко убеждение, да не смятаме, че тази проверка има наказателен 

характер. Тя има характер да видим какво е положението и, ако има 

отклонение, да заострим нашето внимание, включително и на районните 

здравноосигурителни каси. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Преминаваме към точка 3 от дневния ред. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Имам едно предложение. В точка 8 има 

едно предложение за одобрение от Ваша страна на едно Постановление на 

Министерски съвет, с което се дава допълнителен трансфер по бюджета на 

Националната здравноосигурителна каса за 2023 г. И понеже е свързано с 

досега обсъжданите теми, предлагам да го изтеглим. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Съгласни ли сте, колеги? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Съгласни сме. То е тематично вътре. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Става въпрос за това, че е одобрен 

допълнителен трансфер по бюджета на здравната каса за 2023 г. в размер на 

4 716 600 лв. за заплащане на здравноосигурителни вноски на лицата с 

предоставена временна закрила. С тези средства се предлага да бъдат 

увеличени средствата за здравноосигурителни плащания за медицинска 

помощ оказвана в съответствие с правилата за координация на системите за 
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социална сигурност със същата сума, с която да се заплатят дължими от 

касата суми по постъпили искове от други държави - членки на 

Европейския съюз. Това предлагаме да го утвърдите. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Който е съгласен, моля да гласува. Против и 

въздържали се няма. Решението по т. 8 – Разни е прието. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема средства в размер на 4 716 600 лв., одобрени с Постановление на 

Министерски съвет № 291 от 13.12.2023 г. като допълнителен трансфер по 

бюджета на НЗОК за 2023 г. за заплащане на здравноосигурителни вноски 

на лицата с предоставена временна закрила и на лицата по чл. 39, ал. 6, т. 2 

и чл. 40а, ал. 3а от Закона за здравното осигуряване, да се ползват като 

източник на допълнителни средства за извършване на плащания по други 

здравноосигурителни плащания, „в т.ч. за медицинска помощ, оказана в 

съответствие с правилата за координация на системите за социална 

сигурност…“, по реда на § 1, ал. 1 от Преходни и заключителни разпоредби 

на Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г., с компенсирани промени, както 

следва:  

в лева

№ по ред Увеличение

I. ПРИХОДИ И ТРАНСФЕРИ - ВСИЧКО 4 716 600

1. Здравноосигурителни приходи 4 716 600

1.2. Трансфери за здравно осигуряване 4 716 600

№ по ред Увеличение

II. РАЗХОДИ И ТРАНСФЕРИ - ВСИЧКО 4 716 600

1. РАЗХОДИ 4 716 600

1.1. Текущи разходи 4 716 600

1.1.3. Здравноосигурителни плащания 4 716 600

1.1.3.8. други здравноосигурителни плащания 4 716 600

1.1.3.8.1.

в т.ч. за медицинска помощ, оказана в съответствие с правилата за координация на 

системите за социална сигурност, както и за поставяне на ваксини срещу COVID -

19 за здравноосигурени лица

4 716 600

Показатели по бюджета на НЗОК за 2023 г.
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2. Приема, в приложение към настоящото решение, актуализирано месечно 

разпределение на бюджета на НЗОК за 2023 г., във връзка с приетите 

компенсирани промени по т. 1 от настоящото решение. 

3. Възлага на управителя на НЗОК да утвърди разпределението на 

средствата по бюджетните сметки на ЦУ на НЗОК и РЗОК за 2023 г., 

съгласно настоящото решение. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Имате думата по т. 3 – Условия и ред по § 1, 

ал. 2 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. Имаме докладна записка. 

Това е във връзка с оставащите средства и преразпределението. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: В изпълнение на решение на Надзорния 

съвет изпратихме одобрения от Вас проект на Условия и ред до Български 

лекарски съюз и Български зъболекарски съюз. Проектите ни бяха върнати 

с корекции. Всъщност корекцията беше да отпадне това предложение, ако 

има оставащи средства, те да бъдат насочени за здравноосигурителни 

плащания за болнична помощ, но и двете съсловни организации го 

отхвърлиха. Така че, в Условията и реда се предвижда средствата, които са 

оставащи, да бъдат прехвърлени по същите редове за следващата година. 

Иначе други промени няма. 

ГАНКА АВРАМОВА: Утвърдените от Надзорния съвет средства за 

авансовото плащане към районните каси следва да се разпределят от 

директорите на РЗОК по изпълнители на медицинска и дентална помощ, а 

средствата от изпълнителите, които ще откажат да ги получат, защото не 
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можем да ги задължим - да бъдат прехвърлени към тези изпълнители, които 

желаят да получат авансово, за да могат да се изразходват през 2023 г. в 

пълна степен оставащите средства по съответните видове 

здравноосигурителни плащания. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това е много важно, защото ние 

можем да ги прехвърлим авансово, но ако няма кой да ги … 

ГАНКА АВРАМОВА: Важно е още от днес да организираме в 

цялата страна всички да си подпишат анекси, които ще получават авансови 

плащания – това са ОПЛ, лаборатории и дентални лекари, а те са много на 

брой, хиляди изпълнители да си усвоят на 100% авансовото плащане, с 

което всъщност ще бъдат увеличени размерите… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Добре. Съгласни сме с това. То е ясно. 

Приемаме това, което предлага лекарския съюз и зъболекарския съюз. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Който е съгласен, моля да гласува, с проекта 

на решение по т. 3 от дневния ред. Против? Въздържали се? Няма. 

Решението е прието. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава за всяка една РЗОК размера на средствата за извършване на 

авансово заплащане по реда на § 1, ал. 2 от Закона за бюджета на НЗОК за 

2023 г. и приети от Надзорния съвет на НЗОК, съгласно: 

1.1. Условия и ред, определени от Надзорния съвет на НЗОК и от 

Управителния съвет на Българския лекарски съюз на основание на § 1, ал. 2 

от Преходните и заключителни разпоредби на Закона за бюджета на НЗОК 

за 2023 г., за използване на оставащите към 31 декември 2023 г. средства от 

предвидените за здравноосигурителни плащания за медицински дейности 
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по съответните редове по чл. 1, ал. 2 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 

г., за плащания за медицински дейности по същите редове“. 

1.2. „Условия и ред определени от Надзорния съвет на НЗОК и от 

Управителния съвет на Българския зъболекарски съюз на основание на § 1, 

ал. 2 от Преходните и заключителни разпоредби на Закона за бюджета на 

НЗОК за 2023 г., за използване на оставащите към 31 декември 2023 г. 

средства от предвидените за здравноосигурителни плащания за дентални 

дейности по чл. 1, ал. 2, ред 1.1.3.4. от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 

г., за плащания за дентални дейности по същия ред“. 

2. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК с 

утвърдените по т. 1 средства да предприемат действия за сключване на 

допълнителни споразумения за авансово заплащане средства за извършена 

от изпълнителите на медицинска и дентална помощ дейност през м. 

декември 2023 г. по сключените договори с НЗОК., съгласно условията и 

реда по § 1, ал. 2 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. цитирани в т.1. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Точка 4 от дневния ред е - Изтичане на 

договор № РД-14-232/07.11.2019 г. и допълнително споразумение № 1 към 

договор № РД-14-232/07.11.2019 г. за наем на сървърно помещение. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Може ли към решението да вървим? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Предложението е за сключване на нов 

договор, който изтича януари месец, на по-добра цена. 



27 

 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Който е съгласен да утвърдим проекта на 

решение по точка 4, моля да гласува. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Одобрява и дава съгласие да бъде сключен договор с „Информационно 

обслужване“ АД за временно и възмездно ползване част от недвижим имот, 

находящ се в гр. София, ж.к. „Изгрев, ул. „Лъчезар Станчев“№ 11, етаж 1 - 

партер, а именно: част от техническо помещение, представляващо Основен 

център за данни с изградени и поддържани в непрекъсваем вид параметри и 

осигурена мрежова свързаност. 

2. Възлага на управителя на НЗОК да сключи  посочения в т. 1 договор. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Точка 5 - Разглеждане на мотивирани 

предложения от директори на РЗОК, постъпили на основание чл. 59, ал. 12а 

от Закона за здравното осигуряване във връзка с Национален рамков 

договор за медицинските дейности за 2023-2025 г. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Става въпрос за сключване на договор 

между софийската здравноосигурителна каса и болничното заведение 

„Свети Наум“, гр. София за изпълнение на клинична процедура № 3 и 

клинична процедура № 4 - интензивни грижи. Многопрофилната болница 

за активно лечение по неврология и психиатрия е специализирана за 

лечение на тежки неврологични болести… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Знаем за какво става дума. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: До сега винаги са работили, тъй като не 

могат да осигурят 7 души анестезиолози, имат само двама на постоянен 

трудов договор. Предложението от софийската здравноосигурителна каса е 

да бъде допуснато по изключение сключване на договор, тъй като касае 

тежко болни пациенти, които са на апаратно дишане. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Има писма за подкрепа от лекарския съюз, 

от СЗОК, от редица лекари. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Това се получава всяка година. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз се извинявам, но ние ще гласуваме 

интензивни грижи процедурата, а те имат само двама анестезиолози за 

всичко в болницата. Мисля, че пациентската организация трябва да вземе 

отношение, тъй като става въпрос за гарантиране на качеството, не само да 

дадем разрешение, за да взимат пари. Как с двама анестезиолози ще го 

направят това нещо? Аз дълбоко се съмнявам. Нека да привлекат още 

анестезиолози. Аз ще се въздържа от това. Значи лекарският съюз и касата 

да го гласуват не е достатъчно, за да ме убедят, че с двамата анестезиолози 

те ще правят тази процедура за интензивни грижи. Съжалявам много. 

Интензивните грижи са в ръцете на анестезиолози, реаниматори. Аз лично 

мисля, че трябва по-скоро да се привлекат още анестезиолози, а не да 

даваме разрешение с двама анестезиолози да решават всички проблеми на 

болницата. Аз дълбоко се съмнявам в това. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Д-р Генев е тук, ако искате, да го 

поканим да докладва. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Нека да влезе д-р Генев и да ни каже как 

гарантираме качеството. Защото ние много лесно ще вдигнем ръка, а утре 

какво става с пациентите? 

В залата влиза д-р Страшимир Генев. 



29 

 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Заповядайте, д-р Генев, да докладвате за 

клинични процедури № 3 и № 4 за МБАЛНП „Свети Наум“, гр. София 

Д-Р СТРАШИМИР ГЕНЕВ: Проблемът в тази болница е такъв, че 

има само двама анестезиолози специалисти. Тъй като в тази болница се 

лекуват много тежки, макар и еднотипни заболявания, като миастения 

гравис, полиневрити. Те са специализирани, д-р Кокалов, в тези, 

неврологичните заболявания, които изискват интензивно лечение, 

реанимация, а не в общ профил, така да кажа, заболявания. Винаги са 

имали договор с нас и винаги по изключение, наистина. Не знам там каква е 

ситуацията. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: А Вие смятате ли, че може да се осигури 

адекватно това лечение при положение, че не покриват стандарта? Трябват 

им повече анестезиолози, а те имат по-малко. 

Д-Р СТРАШИМИР ГЕНЕВ: При тези заболявания мисля, че да. 

Защото имат клинични пътеки с част от тези заболявания, при които не се 

налага такова интензивно лечение и там изискванията не са за клинична 

процедура № 3 и № 4. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Тогава малко да променим въпроса. Колко 

пациенти на интензивни грижи имат средно? 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Между три и шест души. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Освен това останалите шест човека с 

неврология, даже има с по две специалности. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Извинявам се. Тогава да променим 

критериите. Значи след като всяка година ние гласуваме по изключение и 

да се намалят критериите. Защо се изискват повече анестезиолози тогава? А 

в същото време ние по изключение им разрешаваме те да си разширяват 

дейността. Сега се убеждаваме защото са малко… Нека да се промени това. 
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Нека се преговаря с лекарския съюз, който е „за“, защото ние така 

навсякъде да намалим изискванията за качество... Аз съм против това. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Веднага Ви отговарям. Тук става въпрос за 

специализирана болница, която е специализирана в неврологията. Тогава, 

когато се касае за една многопрофилна болница,  където може да има и АГ, 

и травми, политравми и неврохирургии, и други подобни, може би 

наистина осем човека анестезиолози е ок. Предстои подписването на анекса 

с лекарския съюз и ръководството на касата може да обмисли промяна в 

този показател за сключване на договор по клинична процедура № 3 и № 4 

- намаляване на броя на необходимите анестезиолози, примерно с 20% или 

с една четвърт. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Но тя е университетска болница, което 

значи, че се занимава и с обучение на студенти. Щом е Университетска 

тези анестезиолози са ангажиран сигурно и с преподаване. Така че, хайде 

да го обмислим добре, защото с много лесна ръка някак си решаваме – 

добре, давай да върви. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Двама лекари по анестезиология и 

интензивно лечение са хабилитирани лица.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Значи обучават студенти. 

Д-Р СТРАШИМИР ГЕНЕВ: Тази идея е много добра – да се 

диференцират изискванията. Да се диференцират изискванията за брой 

специалисти сега, тъй като предстоят преговорите, с лекарския съюз може 

да се коментира. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Имаме две ситуации. Да разрешим 

ли сега на „Свети Наум“ това, което се предлага и второто, предложението 

да разгледаме в НРД как стои този въпрос и ако има някаква 
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диференциация, да я предложим тази диференциация. Т.е., имаме две 

ситуации. Нека да вземем решение и по двете ситуации. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Други предложения? 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Понеже г-н Михайлов беше казал 

дали аз съм се запознал, дори съм отишъл преди две седмици на място, 

проведох среща и ми обясниха, че за лечението на една специална 

диагноза, която тук сега не мога да Ви я възпроизведа, следва да се прави 

реанимация, за да се извършва тази процедура и затова се налага. Но в 

действителност може би това са 50 пациента или колко са там, не са много. 

Но реално, като истинска реанимация, са трима до шест души. Така че, 

понеже те трябва да имат трето ниво на компетентност да извършват тази 

дейност, затова се налага да има шест, та дори и седем. Но в 

действителност това е абсолютно излишно и в случая, струва ми се, макар и 

по изключение следва да приемем това. Същевременно да вземем и 

решение по НРД, това да бъде изяснено с лекарския съюз колко специално 

там за тези амбулаторни процедури е нужно да има анестезиолози. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Добре. Имаме формулирани две 

предложения. Едното е проекта на решение - да се сключи договор по 

изключение за клинични процедури № 3 и № 4 с Многопрофилна болница 

за активно лечение по неврология и психиатрия „Свети Наум“ ЕАД, гр. 

София. Това е първото решение. Който е съгласен, моля да гласува. 

Против? Въздържали се? Няма. Решението е прието. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Разрешава на МБАЛНП „Свети Наум“ ЕАД, гр. София сключване на 

договор с НЗОК за болнична помощ за изпълнение на медицински 

дейности по клинична процедура № 3 „Интензивно лечение, мониторинг и 

интензивни грижи с механична вентилация и/или парентерално хранене“ и 
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клинична процедура № 4 „Интензивно лечение, мониторинг и интензивни 

грижи без механична вентилация и/или парентерално хранене“ по 

Национален рамков договор за медицинските дейности за 2023 – 2025 г. 

2. Възлага на управителя на НЗОК, чрез директора на РЗОК – София град, 

по изключение да сключи договор с МБАЛНП „Свети Наум“ ЕАД, гр. 

София за оказване на болнична медицинска помощ с оглед необходимостта 

от осигуряване на достъпност и своевременност на болничната медицинска 

помощ за населението в Република България. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: И второто предложение е в предстоящите 

преговори по анекса във връзка с бюджета на касата за 2024 г. с лекарския 

съюз ръководството на НЗОК да преразгледа необходимостта от брой 

лекари със специалност анестезиология и интензивно лечение за 

многопрофилни и специализирани болници за клинични пътеки и за 

клинични процедури, като всичко това бъде специфицирано според 

тежестта на съответната дейност. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Само за клинични процедури № 3 и 

№ 4 става дума. Понеже е много голяма спецификата, това е единственото 

място където се лекуват тези пациенти въобще. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Който е съгласен с това решение, моля да 

гласува. Против и въздържали се няма. Решението е прието. 
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ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Има и още едно предложение за сключване 

на договор по изключение. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Става дума за „Визус“ ООД. Те работят 

в сферата на офталмологията. Мотивировката за предложението за 

изключение е, че дейността на болницата е насочена в областта на детската 

офталмология, като се извършват високо-специализирани операции на 

деца, както и на недоносени новородени. Първоначално е било отказано 

сключване на договор, тъй като не се имали разкрита лаборатория на 

територията на болницата. В последствие това е отстранено. 

Предложението на директора на софийската здравна каса е, че с наличието 

на клинична лаборатория са отстранени несъответствията и предлага да 

бъде сключен договор. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Някакви становища, мнения? 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Запознати сме. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Който е съгласен, моля да гласува. Против? 

Няма. Въздържали се? Няма. Решението е прието. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Разрешава на СОБАЛ „ВИЗУС“ ЕООД, гр. София сключване на договор 

с НЗОК за изпълнение на медицински дейности по клинични пътеки (КП) и 

амбулаторни процедури (АПр), както следва: КП № 130, КП № 131, КП № 

133, КП № 134, КП № 999, АПр № 19, АПр № 20, АПр № 21 и АПр № 99. 
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2. Възлага на управителя на НЗОК, чрез директора на РЗОК – София град, 

по изключение да сключи договор със СОБАЛ „ВИЗУС“ ЕООД, гр. София 

за оказване на болнична медицинска помощ по посочените в т. 1 клинични 

пътеки и амбулаторни процедури с оглед необходимостта от осигуряване 

на достъпност и своевременност на болничната медицинска помощ за 

населението. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

 Д-р Страшимир Генев напуска заседанието. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Преминаваме към т. 6 от дневния ред - 

Утвърждаване на заключителен протокол № РД-13-968 от 13.12.2023 г. и на 

стойността, до която НЗОК заплаща за всяка група медицински изделия, 

представляваща Приложение № 1 – Раздел А, Раздел Б и Раздел В към 

заключителния протокол. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Проведена е процедура по определяне 

на стойността, до която здравната каса заплаща медицинските изделия 

принадлежащи към една група за бюджетната 2024 г. Комисията е 

извършила оценка и е изготвила заключителен протокол, в който се 

определят стойностите, които касата плаща за всяка група. Предоставен е 

чрез управителя на здравната каса за утвърждаване този протокол.  

Раздел А - Стойност, заплащана от НЗОК за всяка група медицински 

изделия в извънболничната помощ. 

Раздел Б - Стойност, заплащана от НЗОК за всяка група медицински 

изделия на лечебните заведения за болнична помощ. 
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Раздел В - Стойност на медицински изделия по групи по технически 

изисквания, заплащана от НЗОК напълно на производителите/търговците 

на едро с медицински изделия. 

Включени са следните нови групи медицински изделия, незаплащани 

до момента от Националната здравноосигурителна каса: Сърдечна клапна 

протеза/Клапи-биологични/Балонразгъваща се биологична аортна протеза 

за изцяло безшевно позициониране, изработена от телешки перикард и 

Постоянен кардиостимулатор - съвместими с ЯМР/Безжичен постоянен 

кардиостимулатор с катетър за перкутанна имплантация за еднокухинна 

стимулация. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Добре. Нека да го гласуваме. Това сме го 

чели. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Това е нищо повече от стандартната 

процедура. Това с постоянния кардиостимулатор е много хубаво, защото 

имаше много дискусии и пациентските организации ще са удовлетворени. 

Становища, мнения по тази точка? Няма. 

Който е съгласен, моля да гласува. Против? Няма. Въздържали се? 

Няма. Решението е прието. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава заключителен протокол № РД-13-968 от 13.12.2023 г. с 

приложение № 1 към него, изготвен от комисия, назначена със заповед № 

РД-18-174/29.09.2023 г., допълнена със заповед № РД-18-176/11.10.2023 г. 

на управителя на Националната здравноосигурителна каса. 

2. Утвърждава стойността, която НЗОК ще заплаща за всяка 

група/подгрупа/група по технически изисквания медицински изделия от 

01.01.2024 г., посочена в приложение № 1 към протокола, както следва: 
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Раздел А - Стойност, която ще бъде заплащана за всяка група 

медицински изделия в извънболничната помощ (по чл. 25, ал. 4, т. 4, буква 

„а“ от Наредба № 7 от 31 март 2021 г.). 

Раздел Б - Стойност, която ще бъде заплащана за всяка група 

медицински изделия на лечебните заведения за болнична помощ (по чл. 25, 

ал. 4, т. 4, буква „б“ от Наредба № 7 от 31 март 2021 г.). 

Раздел В - Стойност на медицински изделия по групи по технически 

изисквания, която ще бъде заплащана от НЗОК напълно на 

производителите/търговците на едро с медицински изделия (по чл. 25, ал. 4, 

т. 4, буква „в“ от Наредба № 7 от 31 март 2021 г.). 

3. Неразделна част от настоящото решение са следните приложения: 

Раздел А - Стойност, заплащана от НЗОК за всяка група медицински 

изделия в извънболничната помощ. 

Раздел Б - Стойност, заплащана от НЗОК за всяка група медицински 

изделия на лечебните заведения за болнична помощ. 

Раздел В - Стойност на медицински изделия по групи по технически 

изисквания, заплащана от НЗОК напълно на производителите/търговците 

на едро с медицински изделия. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Намаляваме доплащането от хората. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Точка 7 от дневния ред - Утвърждаване на 

Спецификация за провеждане на процедура по изготвяне на „Списък с 
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диетични храни за специални медицински цели, заплащани напълно или 

частично от НЗОК“. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Може ли да го гласуваме? Това сме го чели. 

Ако има въпроси, да се зададат. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: В предложения Проект са добавени 

нови подвидове диетични храни в група 1, където да бъдат включени 

Специализирани взаимозаменяеми диетични храни за специални 

медицински цели при белтъчно-калорийно недохранване, разделени по 

възрастови категории. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това е много добро решение.  

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Който е съгласен, моля да гласува. Против? 

Няма. Въздържали се? Няма. Решението е прието. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава, в приложение № 1 към настоящото решение, 

„Спецификация за изготвяне на Списък с диетични храни за специални 

медицински цели, заплащани напълно или частично от НЗОК“. 

2. Възлага на управителя на НЗОК да открие и проведе процедура за 

приемане от Надзорния съвет на НЗОК на нов „Списък с диетични храни за 

специални медицински цели, заплащани напълно или частично от НЗОК“, 

който да бъде изготвен и утвърден по реда на Глава трета, раздел втори от 

Наредба № 10 от 2009 г. (обн. ДВ, бр. 24 от 2009 г., посл. изм. и доп. бр. 26 

от 01.04.2022 г.). 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 
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ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: По точка Разни имаме ли нещо друго? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Не. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Благодаря Ви, колеги, за участието. 

Закривам заседанието. 

 

Заседанието приключи в 10.30 часа 

 

 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ 

 

 

 

 

 

 

 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 

 


